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Ministrul Energiei: Avem în pregatire Strategia Energetica Nationala; în câteva

zile, documentul va intra în dezbatere publica

Strategia Energetica Nationala va intra  în dezbatere publica în câteva zile si este un document deschis 

dialogului si îmbunatatirilor, a declarat, luni, ministrul Energiei,  Sebastian Burduja, la cea de-a 6-a editie a

Forumului Energiei.

"Avem în pregatire Strategia Energetica Nationala. Noi ne-am propus ca  saptamâna aceasta, în câteva zile, sa fie

pusa în dezbatere publica. Nu e  un document perfect, nu e un document complet si este deschis  dialogului si

îmbunatatirilor. În baza aceasta, corelam si cu ceea ce  Comisia Europeana a transmis pe PNIESC (Planul National

Integrat în  Domeniul Energiei si Schimbarilor Climatice, n.r.). Ne dorim, de  asemenea, sa avem PNIESC-ul gata

în cel mai scurt timp, astfel încât sa  putem sa avem acest important document, a doua sa versiune, pregatit, si 

România sa fie în rând cu celelalte state europene. Daca vorbim de  nivelul strategic, avem o serie de acte

legislative importante. Schema  de compensare, plafonare, prin Ordonanta de urgenta a dus deja la  reduceri pe

facturile multor români si la energie electrica si, mai  ales, la gaze naturale, atât pentru consumatorii casnici, cât si

pentru  cei non-casnici, acolo unde a fost cazul. Apoi, vorbim despre Legea  eoliana offshore, probabil cea mai

importanta lege în domeniul energetic  dupa foarte multi ani, adoptata de Parlamentul României, promulgata si 

suntem în calendar pentru acel 2032 când vom avea centrale eoliene în  largul Marii Negre, pe segmentul

românesc", a afirmat Burduja.

Acesta a adaugat ca, pâna la acest moment, în sectorul energetic, prin  Planul National de Redresare si Rezilienta

(PNNR) si prin Fondul de  Modernizare, au fost semnate investitii în valoare de 12 miliarde de  euro.

"Am facut un calcul împreuna cu colegii mei si am semnat investitii de  peste 12 miliarde de euro. O mare parte

sunt fonduri nerambursabile,  care vin în sprijinul antreprenorilor, din PNRR, sau din Fondul pentru  Modernizare.

Ma bucur ca împreuna am reusit sa închidem multe aspecte  sensibile din PNRR. E adevarat ca munca noastra

continua si sunt si alte  lucruri care necesita un efort în saptamânile si lunile urmatoare, dar  am demonstrat ca se

poate cu Investitia 1, unde avem probabil peste  1.800 de megawati putere instalata finantati. Am demonstrat ca se

poate  si cu apelul din Investitia pe hidrogen si speram sa contractam toate  cele 100 de milioane de euro. Am

demonstrat ca se poate cu apelul pentru  baterii, pentru stocare, un prim test pentru ceea ce pregatim pentru 

Fondul pentru Modernizare si toate aspectele care au tinut de  implementarea PNNR-ului si de Ministerul Energiei.

As face o mentiune  speciala pe listarea Hidroelectrica: o listare cu care ne mândrim si  care ajuta Bursa de Valori

Bucuresti, piata de capital din România  foarte mult", a spus oficialul.

Potrivit demnitarului, în cadrul programului nuclear civil românesc s-au înregistrat progrese importante.

"Prin Fondul pentru Modernizare am reusit sa deschidem mai multe  apeluri, sa facem progrese si sa finantam

modernizarea retelelor de  transport si distributia energiei electrice. Sunt contracte de peste un  miliard de euro

euro si mai obtinem o jumatate de miliard de euro  investitii care acomodeaza un numar mai mare de prosumatori, 

îmbunatatesc calitatea sistemului si fac sistemul mai compatibil cu o  pondere tot mai mare de energie

regenerabila. Nu vreau sa uit programul  nuclear civil românesc. Sunt progrese importante la Cernavoda - Unitatea

1, instalatia de detritiere, reactoarele 3 si 4, unde suntem în grafic.  Bineînteles, reactoarele modulare de mici

dimensiuni, o tehnologie fata  de care România îsi mentine pe deplin angajamentul, asteptând sa trecem  prin toate

etapele administrative pentru a putea avansa în faza a doua a  proiectului. Tot din Fondul pentru Modernizare, am

reusit sa deschidem  apelul pentru Unitati Administrativ-Teritoriale, sa semnam deja  aproximativ 50 de contracte.

Sunt primarii, comunitati care vor  beneficia de energie verde, de facturi mai mici la utilitati etc.", a  sustinut

Sebastian Burduja.
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Specialisti din domeniului energetic, alaturi de reprezentanti ai  autoritatilor, participa luni la cea de-a 6-a editie a

evenimentului  "Forumul Energiei", organizat de publicatia Financial Intelligence.
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